
 

Zápis ze schůze výboru a správců osad ZO ČZS Chodov dne 17.2.2023.  
 

Pozvánky na schůzi byly rozeslány 2.2.2023 spolu s programem schůzky a žádostí o 
tvorbu kandidátky výboru základní organizace pro nové funkční období. Schůze se 
účastnili členové výboru, revizní komise a správců osad dle prezenční listiny. 
Celkem bylo přítomno 16 členů. Z osad nebyla zastoupena pouze osada číslo 17. 
 
Výborem ZO byly podány následující informace: 

- Hospodářka ZO podala informaci o hospodaření ZO a osad. Účetní uzávěrka 
je k dispozici na našich webových stránkách již od začátku února. K účetní 
uzávěrce a výběru členských příspěvků nebyly vzneseny žádné připomínky 
ani od zástupců osad, ani revizní komise. 

- Správcům osad byli předány známky na rok 2023, Rukověti 2023 a také kopie 
faktur za odběr vody 2022 od ZVAK. 

- ZO eviduje ke konci roku 2022 celkem 278 členů v 11 osadách.Jsou to osady 
číslo 1, 2,3,4,6,8,9, 11, 14, 15 a 17.Aktuálnost v evidenci členů je plně závislá 
od dodaných přihlášek z osad. 

- ZO nevlastní žádný movitý ani nemovitý majetek, pouze má pronajaté 
pozemky od města Chodov (část osady 4) a od státu ÚZSVM (část přístupové 
cesty mezi osadami 9 a 2). 

- Od ústředí ČZS jsme obdrželi nabídku na hromadný nákup osiv od firem 
MoravoSeed a Seva.  Problematický by byl výběr peněz předem i distribuce 
osiv - zamítnuto. 

- Rozhodli jsme se nepořádat letos tradiční zářijovou výstavu zahrádkářů. 
Loňská účast chodovské veřejnosti byla minimální. 

- Pro naší ZO byla povinně zřízena datová schránka pro elektronickou 
komunikaci se státními orgány. Zatím byl aktivován přístup tajemníka a 
hospodářky ZO. 

- Město Chodov připravuje prostor za osadami 10 a 10A pro budoucí zahrádky, 
v územním plánu města je ve změnách číslo 9 již s tím počítáno.Územní plán 
se bude projednávat zřejmě 23. 2. 

- Městu byl zaslán požadavek na úpravu porostů v okolí osad 2 a 14, zatím bez 
odpovědi. 

- Lesní pás u osad 3 a 4 přešel z vlastnictví Lesů ČR do vlastnictví města 
Chodov. 

- Bylo upozorněno na termín platby-splátky za odpady do 10. 4. 2023. 
- Výborem ZO jsou průběžně podávány informace na našich webových 

stránkách a v chodovském Zpravodaji uváděny rady zahrádkářům pro daný 
měsíc. 

 
Hlavním tématem schůzky byla personální obměna vedení ZO pro následující 
pětileté volební období. 

- Letošní rok je v ČZS rokem volebním. Pro pětileté období 2024-28 je 
potřebné přesvědčit a zvolit alespoň 3 pokračovatele minimálně ve funkcích 
předsedy, tajemníka a hospodáře ZO, neboť jak už bylo oznámeno na loňské 
výroční schůzi, stávající funkcionáři po sedmnáctiletém působení už nebudou 



 

dále pokračovat. Rovněž by bylo účelné zvolit i osobu zajišťující evidenci 
členů a tvorbu webových stránek. 

- Od přítomných nebyl  na schůzce předložen žádný konkrétní návrh osob -  
kandidátů. Obecně panuje neochota podílet se na na práci ve vedení ZO. 

- Od roku 2024 se bude v ČZS zvedat členský příspěvek z dosavadních 150 Kč 
na 300 Kč. Z příspěvků dosud dostává naše ZO zpětně na svoji činnost 50 
Kč, nově pak to bude 100 Kč. Toto je jediný zdroj příjmu naší ZO. Účelové 
prostředky na účtu organizace jsou plně v kompetenci osad a ZO je pouze 
samostatně vede na svém účtu. 

- Pokud nedojde letos na členské schůzi k jasnému zvolení nového výboru ZO 
v rámci ČZS nebo přípravného výboru pro jinou alternativní organizaci, musí 
dojít ke zrušení a likvidaci ZO dle stanov ČZS. Je zde nebezpečí, že při 
nesprávném postupu budou zbylé finanční prostředky ZO převedeny na 
Územní sdružení Sokolov. 

- správce osady č. 1 předložil návrh na hromadné vystoupení ZO z členství v  
ČZS a založení vlastní samostatné organizace (jako následnické). Její 
funkcionáři by pak měli být přiměřeně placeni.Tomuto návrhu byla dána z 
pléna silná slovní podpora,  avšak opět to vyžaduje vytvoření výboru, který by 
organizaci vedl a tady je kámen úrazu.Také může nastat situace, že 
organizace bude muset mít svoje sídlo-adresu a nevíme, jak by reagoval 
městský úřad při žádosti o „sídlo" v jejich prostorách.  

- Pro další činnost zahrádkářů v Chodově leží rozhodnutí na členské schůzi v 
jaké formě-organisaci budou naši členové v budoucnu pokračovat.  

 
Usnesení z výborové schůze: 
 

1. Členská schůze delegátů musí rozhodnout o pokračování ZO Chodov v rámci 
ČZS nebo v jiné alternativní následnické organizaci a o kandidátech nového 
výboru od roku 2024. Pokud nedojde k dohodě, bude stávající ZO zrušena a 
její majetek projde likvidací dle rozhodnutí členské schůze a stanov ČZS . 

2. Výbor ZO připraví pro členskou schůzi (v 2. polovině dubna) scénáře pro 
případy vzniku alternativní následnické organizace zahrádkářů v Chodově  a 
nebo rozpadu ZO bez vzniku následnické organizace. 

3. Správci osad seznámí členy se závažnou situací v ZO Chodov ohledně 
dalšího pokračování od roku 2024. 

- Zajistí zástupce - delegáty pro členskou schůzi. 
- Pokusí se přesvědčit členy pro kandidaturu do nového výboru.  

 
 
Zapsal : J.Königsmark - tajemník ZO 


